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Høringssvar over revideret bekendtgørelse om tekniske og merkantile
erhvervsakademiuddannelser og professionsbacheloruddannelser.

Danske Professionshøjskoler takker for muligheden for at kommentere på høring
over 4. runde af de tekniske og merkantile uddannelsers hovedbekendtgørelse.

Danske Professionshøjskoler har ingen kommentarer til indholdet af den reviderede 
bekendtgørelse.

Danske Professionshøjskoler skal imidlertid gøre opmærksom på de juridiske og 
administrative udfordringer, som følger af, at uddannelsen til byggetekniker fortsat er en 
afstigningsmulighed fra uddannelsen til bygningskonstruktør fremfor at være blevet 
udskilt til særskilt uddannelsesbilag på linje med uddannelsen til kort- og 
landmålingstekniker.

Danske Professionshøjskolers institutioner har ved flere lejligheder oplevet uklarhed om de 
studerendes retsstilling ved genoptagelse eller studieskift mellem uddannelserne til 
bygningskonstruktør og byggetekniker. Det er uklart, hvordan en studerende, som enten 
er steget af til byggetekniker men senere ønsker at skifte/genoptage uddannelsen til 
bygningskonstruktør, eller som er udskrevet og senere ønsker genindskrivning på den 
anden uddannelse, er stillet i forhold til uddannelsens maksimale længde, jf. 
bekendtgørelsens § 6, stk. 2. 

Både byggetekniker, bygningskonstruktør (samt i øvrigt Kort- og Landmålingstekniker) 
har samme SU-retningskode. Dette betyder, at såfremt en studerende skifter mellem 
uddannelserne eller stiger af, jf. bekendtgørelsen, tælle disse i SU-sammenhæng som om, 
de følger én uddannelse. Dette forhold har tidligere skabt både forvirring og haft 
konsekvenser for studerende, som har ønsket at genoptage eller skifte imellem 
uddannelserne. Danske Professionshøjskoler vil derfor foreslå, at de SU-administrative 
forhold for uddannelserne gennemses med henblik på at afgøre, om administrationen og 
praksis er hensigtsmæssig.
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